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El sindicat Jarc denuncia que les
dificultats que els pagesos i rama-
ders estan trobant per accedir als
avals bancaris está impedint que
molts d'ells puguin acollir-se als
ajuts que publica el departament
d'Agricultura i que es basen en
préstecs amb bonificació d'inte-
ressos, una eina especialment útil
en  moments de crisi econòmica
per poder disposar de liquiditat a
les explotacions i fer front al dia a
dia.

Tal i com va poder detectar el
sindicat, aquest factor limitant es
concreta en dos aspectes. D'una
banda els beneficiaris de l'ajut no
poden complir les condicions que
estableixen les entitats bancàries
o avaladores per tal de concretar
els avals, ja que en molts casos es
demana que l'import del préstec es
mantingui en dipòsit a termini a
l'entitat, amb la qualcosa s'impe-
deix que es concreti l'objectiu de
l'ajut: que les explotacions tin-
 guin liquiditat suficient per fer

front als pagaments (pinso, medi-
caments, bestiar...).

D'altra banda, Jarc constata que
hi ha certes condicions a la nor-
mativa que impliquen per elles
mateixes un fre a l'hora de dispo-
sar de l'aval bancari. Per exemple,
en l'ordre que regula els préstecs
per posar en regadiu les finques
s'estableix que el retorn del prés-
tec serà entre  i  anys però l'a-
val no cobreix un termini tan llarg
amb la qual cosa no es pot acabar
concretant el préstec.

Per això, el sindicat reclama al
departament d'Agricultura que
actuï per tal que la gestió dels
avals que s'estableixin no suposin
cap condicionant afegit per als
beneficiaris o que es plantegi la
possibilitat de reestructurar els
ajuts de manera que es permeti
que la durada del crèdit es pugui
adaptar a la durada de l'aval, que
l'ICF faci les anàlisis de riscos que
permetin minimitzar els expe-
dients en els quals sigui necessa-
ri demanar avals.

Finalment, Jarc insisteix una
vegada més en què «cal treballar
per tal que les resolucions dels
ajuts concedits al sector serveixin
com a garantia de pagament per tal
que les entitats bancàries puguin
agilitzar la tramitació de préstecs
per al sector».
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Jarc denuncia que els avals
bancaris impedeixen l’accés als
ajuts amb préstecs bonificats

El sindicat lamenta que els beneficiaris de l’ajut no poden complir 
les condicions que estableixen les entitats bancàries o avaladores
�

El conseller d'Agricultura, Ra-
maderia, Pesca, Alimentació i
Medi Natural, Josep Maria Pelegrí,
va destacar a Lleida la importàn-
cia d'utilitzar correctament el re-
gadiu i la fertilització per optimit-
zar la productivitat de les explota-
cions agrícoles. El conseller va in-
augurar una jornada sobre ferti-
lització i regadiu organitzada per
la delegació a Lleida del col·legi
d'Enginyers Tècnics Agrícoles i
Perits Agrícoles de Catalunya, i
en el seu discurs va destacar que
un bon ús d'aquestes dues varia-
bles és bàsic per aconseguir el
fruit que demana el mercat en
termes de qualitat, gust i aspecte.

Segons Pelegrí, ampliar i millo-
rar la informació tècnica a les ex-
plotacions pot ajudar a ajustar els
inputs, reduir els costos i fer-les
més competitives, per la qual cosa
encara queda un llarg recorregut
per optimitzar eines com el rega-
diu o la fertilització. 

El consellerva reconèixer que el

sector agrícola està molt cons-
cienciat de la importància del re-
gadiu, però que en canvi no ho està
tant en el tema de l'abonament,
per exemple amb les dosis que és
necessari aplicar, el seu cost i els
seus efectes.

Adoptar experiències diàries
«És necessari anar adoptant les ex-
periències que s'aconsegueixen
el dia a dia i donar resposta als
nous reptes del mercat, tecnològics
i legislatius», va dir. «Una bona ges-
tió del reg i la fertilització no és no-
més una obligació legal, ambien-
tal o de condicionalitat, és un fac-
tor de competitivitat», va afegir.
Malgrat reconèixer els esforços
que fa el sector, Pelegrí va recordar
que l'agricultura encara no ha im-
plantat plenament les noves tec-
nologies a totes les seves possibi-
litats, pel que va destacar la im-
portància del treball que els tècnics
estan fent sobre el terreny preci-
sament amb l'objectiu d'incre-
mentar la seva presència.

Pelegrí va instar el sector a re-
novar-se i a avançar-se als canvis
normatius i ha recordat que la di-
rectiva europea sobre l'ús soste-
nible de fitosanitaris entra en vigor
el , per la qual cosa «el temps
és or».
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El conseller considera que
millorar la informació tècnica
a les explotacions pot ajudar
a reduir costos del sector
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Pelegrí creu important
combinar correctament 
el regadiu i la fertilització

El sector de la fruita seca, 
un dels que rep ajuts. 
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L’Institut Català del Suro i AE-
CORK van participar amb l’Insti-
tut del Cava en un seminari al
prestigiós The Culinary Institute of
America a Napa Valley, Califòrnia,
en el marc del Worlds of Flavor In-
ternational Conference & Festival
. Un congrés anual, que en-

guany va aplegar més de  líders
del món de la restauració, cui-
ners, executius d’empreses d’ali-
mentació, grans superfícies, hotels,
sommeliers, universitats, prove-
ïdors i periodistes gastronòmics. 

El seminari en el qual va parti-
cipar l’Institut Català del Suro i AE-
CORK va anar a càrrec  de Manel
Pretel, qui va poder transmetre els
valors mediambientals del suro, les
propietats del producte que el fan
el millor sistema de tapament,
així com la voluntat d’internacio-
nalització de les empreses sureres
catalanes. La presentació va ser

compartida amb un expert de vins
del Culinary Institute, Robert Bath,
qui va fer una introducció al món
del cava i una presentació de  ca-
ves catalans de gran qualitat, així
com una cuinera, escriptora gas-

tronòmica i periodista televisiva
del Regne Unit, Silvena Rowe, que
va realitzar els maridatges amb els
tasts mediterranis que s’havien
elaborat. 

Durant les jornades, el clúster

del Suro va tenir protagonisme al
Market Place a través d’un estand
compartit amb l’Institut del Cava
on es varen exposar materials i
dossiers sobre suro per als assis-
tents.

En l’estada a Califòrnia es va
aprofitar per conèixer la regió vi-
nícola de Nappa Valley i algunes de
les bodegues més prestigioses de
la zona. Pel que fa a Nova York, del
 al  de novembre es va partici-
par al Showroom de vins cata-
lans de totes la DO de Catalunya,
acte organitzat per l’Associació
Vinícola Catalana al Metropoli-
tan Pavilion. La Master Class dins
el Showroom va comptar amb el
prestigiós sommelier Josep Roca,
el qual presentava  vins de les di-
ferents DO catalanes i on Manel
Pretel va poder emfatitzar la im-
portància de la qualitat del suro en
els vins i el caràcter sostenible del
producte.
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El clúster del suro va anar
conjuntament amb el del
cava i el vi per sumar esforços
en l’àmbit internacional
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El suro català desembarca
als Estats Units per
consolidar la seva presència

Un instant de la jornada dels Estats Units. 
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Sabem el que passa. Les empreses et necessiten, envia el teu currículum
Les empreses de Girona que t’estan buscant són a www.iberempleos.es


